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Oświadczenie skierowane do ministra rolnictwa i rozwoju wsi Marka Sawickiego 

Szanowny Panie Ministrze! 

Zwracam się do Pana Ministra w związku z problemami, z jakimi borykają się polscy rolnicy 
hodowcy zwierząt, dotyczącymi współpracy z firmami produkującymi pasze. Kwestia dotyczy 
niezgodności faktycznej zawartości procentowej składników paszy do deklarowanej przez 
producenta, np. deklarowana przez producenta zawartość białka wynosi 19,6 %, a hodowca po 
przekazaniu próbki paszy do badań otrzymuje wynik 16,4 %. W jaki sposób producenci mogą 
dochodzić swoich praw w takich sytuacjach, kiedy nie są w stanie ponieść wysokich kosztów 
procesów cywilnych? Czy Panu Ministrowi są znane takie przypadki nadużyć ze strony 
producentów pasz? Jakie działania podejmuje ministerstwo, by zapobiegać tego rodzaju 
nadużyciom? Jakie działania podejmuje resort, by chronić interesy hodowców? Proszę też 
o szczegółowe wyjaśnienie na temat sytuacji na rynku pasz. 

Panie Ministrze, zwracam się do Pana Ministra w tej sprawie, gdyż jest mi już znanych co 
najmniej kilka takich przypadków, kiedy pokrzywdzeni hodowcy nie dość, że musieli zapłacić 
nieuczciwemu producentowi za paszę, np. wysokobiałkową (choć zakupiona pasza nie miała 
deklarowanej wysokości białka), to jeszcze byli zmuszeni zakupić dodatkową ilość paszy, by 
ukończyć zaplanowany proces tuczu, co naraziło ich na niepotrzebne zwiększenie i tak już 
wysokich kosztów. 

Panie Ministrze, proszę o zapoznanie się z opisanym zagadnieniem oraz o udzielenie wyjaśnień 
na temat obecnego funkcjonowania rynku pasz i nadzoru podległego Panu resortu nad tym 
rynkiem, a także działań ministerstwa w celu zapewnienia należytej ochrony uczestników tego 
rynku, w szczególności hodowców, których sytuacja nie należy do najłatwiejszych z powodu 
dużych wahań cen. 
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